
  1 (22) 
 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus kl. 18.00-19.40 

 BESLUTANDE 
Richard Herrey (M) 
(Ordförande) 
Lena Linnerborg (L) (1:e vice 
ordförande) 
Lovisa Emanuelsson (S) (2:e vice 
ordförande) 
Elisabet Engström (M) 
Katarina Devell (C) 
Anne Skoogh (L) 
Jack Sjölund (KD) 
Päivi Dahlin (NL) 
Jan Salomonsson (V) 
Vilma Mori Aguilar (M) 

ERSÄTTARE 
Ulrika Sunesson (M) 
Rasmus Persson (C) 
Douglas Hjalmarsson (L) 
Rebecka Marell (KD) 
Ewa Jäderberg (S) 
Lamin Jatta Modigh (NL) 
Åsa Marnell (MP) 
 

 

Övriga deltagare Anders Mebius, Lina Sjöström, Oscar Löfgren, Daniel Hult, Anna 
Hörnsten, Lilit Nersesyan 

 

Utses att justera Lovisa Emanuelsson   
Justeringsdatum 27 september 2022 Paragrafer 42-52 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Lina Sjöström 

 Ordförande  

  Richard Herrey 

 Justerande  

  Lovisa Emanuelsson  

 
  



 
2 (22) 

 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kulturnämndens protokoll § 45 är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 20 september 2022 
Anslaget sätts upp 21 september 2022 
Anslaget tas ned 13 oktober 2022  
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare  

Utdragsbestyrkande 
  



 
3 (22) 

 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kulturnämndens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 20 september 2022 
Anslaget sätts upp 28 september 2022 
Anslaget tas ned 20 oktober 2022  
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare  

Utdragsbestyrkande 
  



 
4 (22) 

 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Innehållsförteckning 

§ 42 KUN 2022-00080 ....................................................................................... 5 

Uppföljning av fastighetsprojekt .............................................................................................. 5 

§ 43 KUN 2021-00101 ....................................................................................... 6 

Tertialbokslut 2 år 2022 för kulturnämnden ........................................................................ 6 

§ 44 KUN 2022-00079 ....................................................................................... 8 

Mål och Budget 2023-2025 för kulturnämnden  ................................................................. 8 

§ 45 KUN 2022-00048 ..................................................................................... 11 

Driftsavtal mellan Nacka kommun och Boo Folkets Hus Förening gällande 
upplåtelse av lokaler ................................................................................................................. 11 

§ 46 KUN 2022-00101 ..................................................................................... 14 

Reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga kulturlokaler, tertial 2 ...................... 14 

§ 47 KUN 2022-00027 ..................................................................................... 15 

Uppföljning Kulturpeng 2021 ................................................................................................. 15 

§ 48 KUN 2022-00053 ..................................................................................... 18 

Sammanträdesdagar för kulturnämnden år 2023 .............................................................. 18 

§ 49 KUN 2022-00065 ..................................................................................... 19 

§ 50 KUN 2022-00003 ..................................................................................... 20 

Delegationsbeslut ...................................................................................................................... 20 

§ 51 KUN 2022-00004 ..................................................................................... 21 

Anmälningar ............................................................................................................................... 21 

§ 52 ................................................................................................................... 22 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 22 
 
  



 
5 (22) 

 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 KUN 2022-00080  

Uppföljning av fastighetsprojekt 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Fastighetsstrateg från kultur- och fritidsenheten informerade om status för pågående 
fastighetsprojekt.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
 
- - - - - 
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§ 43 KUN 2021-00101  

 

Tertialbokslut 2 år 2022 för kulturnämnden 

Beslut 
Kulturnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2022. 

Sammanfattning 
Inom nämndens ansvarsområde pågår tre digitala utvecklingsprojekt: det nya boknings- 
och bidragssystemet ActorSmartbook (ASB), det nya IT-stödet för förvaltning av konst- 
och kulturarv (Primus) samt implementering av en ny webbplattform och ett nytt 
bibliotekssystem för alla bibliotek. 
 
Kulturnämnden har beviljats 0,3 miljoner kronor från Kulturrådet för att utforska och 
tydliggöra bibliotekens roll i samband med samhällskriser. Nämnden har även beviljats 
drygt 1,6 miljoner kronor från Kulturrådet för utvecklingsprojekt inom 
kulturskoleverksamheten. 
 
Under perioden deltog totalt 4 294 barn och ungdomar i kundval kulturskola, vilket innebär 
en minskning med 2 procent jämfört med motsvarande period förra året. Totalt nyttjades 6 
602 elevplatser, vilket är en minskning med 11 procent jämfört med samma period år 2021. 
Flera projekt pågår med målet att bibehålla och utöka kommunens kapacitet för 
kulturaktiviteter, till exempel är ombyggnationen av kulturhuset Dieselverkstaden och 
biblioteket är genomförd. 
 
Kulturnämnden redovisar för perioden ett överskott på 3,0 miljoner kronor i förhållande 
till budget. För helåret prognostiseras ett överskott på 1,7 miljoner kronor. Överskottet 
beror bland annat på kundval kulturskola. Jämfört med förra året deltar färre barn i 
kundval kulturskola. Trenden prognostiseras fortsätta under hösten vilket medför lägre 
kostnader än budget. 

Bilagor 
1. Tertialbokslut 2 kulturnämnden 2022 

Yrkanden 
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till liggande förslag med följande tillägg: ”Att uppdra 
tjänstemännen att utreda för hur vi praktiskt kan återinvestera delar av det prognostiserade 
överskottet på bästa sätt i Nackas kulturliv så att fler unga får tillgång till kulturutbudet där 
vi ser brister.” 
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Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade först enligt enhetens förslag till beslut. Därefter ställde 
ordföranden Lovisa Emanuelssons tilläggsyrkande mot avslag och fann att nämnden 
avslagit yrkandet. 
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§ 44 KUN 2022-00079 

Mål och Budget 2023-2025 för kulturnämnden  

Beslut 
 Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer fokusområden och resultatindikatorer för 
kulturnämnden enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 september 2022.  

2. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens budgetram för år 2023 till 149,1 
miljoner kronor vilket är 7,1 miljoner kronor mer än kommunstyrelsens beslut i 
ramärendet 2023-2025, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 september 
2022. 

3. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens checkersättningsnivåer inom 
kundval kulturskola enligt tabell 1 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 7 september 2022.  

4. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens terminsavgifter inom kundval 
kulturskola enligt tabell 2 i avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 
september 2022.  

5. Kommunfullmäktige fastställer terminsavgiften för Stockholms 
ungdomssymfoniorkester, för elever folkbokförda i Nacka, enligt tabell 3 i avsnitt 6 
i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 september 2022.  

6. Kommunfullmäktige fastställer kulturpengen för kulturnämnden enligt tabell 4 i 
avsnitt 6 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 7 september 2022. 

 

Ärendet 
I juni fattade kommunstyrelsen beslut om ramärendet som innefattar ekonomiska ramar 
och budgetdirektiv inför nämndernas arbete med förslag till Mål och Budget 2023–2025. 
Kommunstyrelsen beslutade i ramärendet att nämndernas förslag till förändrade budgetar, 
som lyftes i samband med ramärendet, istället ska behandlas under höstens budgetprocess. 
Direktivet i ramärendet är att nämnderna ska ta fram ett budgetförslag med utgångspunkt 
ifrån budget 2022, inklusive tekniska justeringar, tillägg för förändringar av volymer utifrån 
uppdaterad befolkningsprognos och eventuella nya övriga förutsättningar. 
 
Kulturnämndens förslag till budgetram för år 2023 är 149,1 miljoner kronor vilket är 7,1 
miljoner kronor mer än 2022 års budget. Den föreslagna utökningen beror på ett flertal 
faktorer som specificeras i tabellen under avsnitt 5.2 i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 7 
september 2022. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens och controllerenhetens tjänsteskrivelse, daterad den 7 
september 2022 
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Mål och Budget kulturnämnden 2023-2025 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade enligt enhetens förslag till beslut. 
Lovisa Emanuelsson (S) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
Päivi Dahlin (NL) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
Jan Salomonsson (V) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

Protokollsanteckning 
Åsa Marnell lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Om Miljöpartiet hade haft en ordinarie ledamotsplats i nämnden skulle vi naturligtvis inte 
delta i beslutet om alliansens förslag på mål och budget för 2023–2025. Miljöpartiet 
kommer istället lämna in ett eget budgetförslag till kommunfullmäktige senare i höst.” 
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna avstår att delta i beslutet i förmån för egen budgetförslag. Vi vill dock 
passa på att kommentera alliansens mål och budget. Vår budget halverar inte barnens 
kulturpeng och minskar inte intäkterna för kulturarbetare. Vi vill bredda målgrupperna för 
kultur och säkerställa att Nackas kulturliv blomstrar för alla. Maximalt värde för 
skattepengarna, på riktigt.    
  
De agenda 2030 mål som nämns i ärendet känns som ett hån för kommande generationer 
och riktar in sig på sådant vi redan gör idag. De styrande partierna måste sikta betydligt 
högre för att klara klimatmålen och vara villiga samarbeta över partigränser för detta. 
Nacka kan bättre. Ställ högre mål exempelvis: energisnåla/  klimatpositiva kulturbyggnader 
när vi bygger stad och framför allt - ta hjälp för att sätta riktiga mål i linje med 
miljöforskning. 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet avstår från att delta i beslutet med hänvisning till eget kommande bud-
getförslag. Några korta kommentarer är dock på sin plats. 
 

- Vi beklagar att ingen uppskrivning görs av verksamhets- och projektstöden. De 
tillgängliga medlen är redan för små, och nämndens uppdrag skulle gagnas om 
budgeten tog större höjd här, men att de inte ens skrivs upp schablonmässigt är 
rentav ett svek mot kommunens kulturaktörer som redan brottas med svåra vill-
kor. 

- Vi uppskattar att det finns planer på en utredning av konsekvenserna av halve-
ringen av kulturpengen, även om vi under ärende 8 redan fått en tydlig skiss av den 
enda rimliga slutsatsen: mindre pengar till kulturupplevelser för barn inom 
kommunen leder till färre kulturupplevelser för barn inom kommunen, och sämre 
möjligheter för kommunens kulturaktörer. 

- På sid 13 i Mål och Budget 2023–25 för kulturnämnden framgår att Nacka ligger 
långt under rikets genomsnitt för medborgarnas nöjdhet avseende lokalt kultur- och 
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nöjesliv. Vi förstår att många i Nacka besöker Stockholm för sina kultur- och 
nöjesupplevelser, och att närheten till ett så pass stort utbud som Stockholms kan 
påverka den upplevda nöjdheten, men vi måste påpeka att resultatet rimmar illa 
med kommunens höga kostnader per invånare för kultur och ambitionen att vara 
bäst på att vara kommun. Flera långt mindre kommuner än vår egen har ambitiösa 
konsthallar på internationell nivå trots svagare ekonomi och mindre befolkning. Att 
jämföra sig med Danderyd, Tyresö och Täby är i grunden inte särskilt intressant 

- Nacka ska bli en tunnelbaneansluten kommun och växa till 150 000 invånare, och 
behöver därmed sätta en annan ambitionsnivå än jämförelsekommunerna. Det är 
viktigt för våra nuvarande och framtida invånare, verksamheter och företag att 
kulturnämnden tar fram en tydlig och ambitiös plan för hur även Nacka ska kunna 
erbjuda ett rikt och attraktivt kultur- och nöjesliv som gör kommunen till ett 
eftertraktat resmål för besökare från regionen, landet och hela världen. Att 
misslyckas med det vore att låta potentiell avkastning från våra om-fattande 
stadsbyggnadsprojekt ligga kvar på bordet, och göra mindre än vi kan för att 
säkerställa att vår växande stad även blir en levande sådan.” 

 
 
 
 
- - - - - 
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§ 45 KUN 2022-00048 

Driftsavtal mellan Nacka kommun och Boo Folkets Hus 
Förening gällande upplåtelse av lokaler 

Beslut  
 

1. Kulturnämnden beslutar att teckna driftsavtal med Boo Folkets Hus Förening 
gällande upplåtelse av lokaler, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 23 
augusti 2022. 

2. Kulturnämnden beslutar att ärendet ska justeras omedelbart. 

Sammanfattning 
Kulturnämnden har sedan tidigare avtal med Boo Folkets Hus Förening gällande upplåtelse 
av lokaler för konst- och kulturverksamhet i Boo Folkets Hus. Till följd av att huset brann 
upp år 2020, sades avtalet upp för omförhandling inför att det nya huset skulle stå klart 
hösten 2022. Huvudsyftet med aktuellt avtal är att tillhandahålla lokaler i Boo Folkets Hus 
för konst- och kulturverksamhet. Lokalerna (totalt 14) som omfattas av aktuellt avtal, ska 
vara tillgängliga för uthyrning minst 17 892 timmar per år, och vid uthyrning ska huset vara 
bemannat. Uthyrning på attraktiva tider skall i första hand ske till konst- och 
kulturverksamhet riktad till de prioriterade målgrupperna barn, ungdomar och personer 
med funktionsvariationer. Avtalet innebär en årlig ersättning om 1 847 398 miljoner kronor 
år, vilket ryms inom ramen för nämndens budget. Avtalet föreslås tecknas för perioden 
2022-10-01 till och med 2025-10-01 med möjlighet till förlängning ett plus ett år.  
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse, daterad den 23 augusti 2022 
Bilaga 1  Driftsavtal mellan Nacka kommun och Boo Folkets Hus Förening 
Bilaga 2 Riktlinje - Villkor och regler avseende bokning av kulturlokaler 
Bilaga 3 Riktlinje – Fördelningsprinciper för termins- och övriga  

långtidsbokningar i kulturlokaler 
Bilaga 4 Riktlinje - Taxor och avgifter i kulturnämndens lokaler  

för kulturverksamhet 
Bilaga 5 Nackas kulturpolitiska program 
Bilaga 6 Uppföljnings- och utvärderingsplan 
Bilaga 7 Nackas Miljöprogram år 2016 – 2030 
Bilaga 8 Nacka kommuns faktureringsvillkor 
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Yrkanden 
Jan Salomonsson (V) yrkade på följande ändringar i enhetens förslag till beslut: ”att 
ersättningsnivån i driftsavtalet räknas upp i enlighet med den ökade kapacitet och det ökade 
värde Boo Folket Hus nu kan bidra med inom Kulturnämndens ansvarsområden tack vare 
föreningens nya välanpassade lokaler. Samt att följande mening stryks från sid 6 i 
driftsavtalet: På Boo Folkets Hus webbplats/startsidan ska det stå följande: Boo Folkets 
Hus drivs PÅ UPPDRAG AV NACKA KOMMUN.” 
 
Lovisa Emanuelsson (S) lade följande tilläggsyrkande: ”att nämnden utreder möjligheterna 
hur kommunens på annat sätt kan stötta Boo Folkets hus framöver, exempelvis genom 
utökat borgensåtagande, förskott på hyresbidraget eller genom att gå in som ägare i 
fastigheten.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först enhetens förslag mot Jan Salomonssons ändringsförslag och fann 
att nämnden bifallit enhetens förslag. 
 
Ordföranden ställde därefter Lovisa Emanuelssons tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
nämnden avslagit tilläggsyrkandet. 

Protokollsanteckning 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet gjorde under sammanträdet ett ändringsyrkande i detta ärende, där vi 
föreslog att två ändringar skulle göras i driftsavtalet. Nedan beskrivs bakgrunden till dessa 
och de yrkanden som gjordes. 
 
Uppräkning av ersättningen utifrån de nya lokalernas kapacitet och 
ändamålsenlighet 
Boo Folkets Hus har inte i det föreliggande driftsavtalet fått sin ersättningsnivå uppräknad i 
enlighet med den förbättring avseende ändamålsenlighet och utbyggnad av lokalerna som 
genomförts i och med nybyggnationen av deras fastighet efter branden. Det påpekas till 
och med i Mål och Budget 2023-25, som också togs upp för diskussion under detta 
nämndsammanträde, att den nya fastigheten bättre än den tidigare kan bidra till att skapa en 
attraktiv livsmiljö i hela Nacka, vilket är en av kommunens antagna målsättningar, som 
Kulturnämnden dessutom har som uttalat uppdrag att bidra till att vi når: 
Boo Folkets Hus nya och välanpassade kulturlokaler förväntas resultera i fler aktörer som nyttjar 
lokalerna och ett breddat kulturbud i Boo. (Sid 7–8 i Mål och Budget 2023–25 för Kulturnämnden) 
 
Vidare har Boo Folkets Hus till följd av den förödande branden, vars skadeverkningar 
förvärrades tack vare Nacka kommuns bristande brandpostsunderhåll, hamnat i ett läge då 
de inte längre har ekonomiska förutsättningar att äga sin fastighet själva, utan blivit tvungna 
att sälja den och fortsätta sin verksamhet som hyresgäster. Detta innebär naturligtvis att 
den ideella föreningen som driver huset, och Kulturnämnden, som har som uppdrag att 
främja kulturutbudet i kommunen, båda hamnar i ett mer sårbart läge än om Boo Folkets 
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Hus hade kunnat fortsätta driva sin verksamhet i egen fastighet. Verksamheten behöver 
tryggas mot eventuella framtida hyreshöjningar som står utom deras och Kulturnämndens 
kontroll, vilket utgör ett ytterligare skäl till att ersättningen i driftsavtalet bör uppräknas. 
 
Därför yrkar Vänsterpartiet… 
- att ersättningsnivån i driftsavtalet räknas upp i enlighet med den ökade kapacitet och 

det ökade värde Boo Folket Hus nu kan bidra med inom Kulturnämndens 
ansvarsområden tack vare föreningens nya välanpassade lokaler 

 
Slopat krav om att Boo Folkets Hus ska påstås drivas "på uppdrag av Nacka 
kommun" 
Boo Folkets Hus bedriver en del verksamhet på uppdrag av Nacka kommun, och det är 
rimligt att de åläggs att meddela detta specifikt i sammanhang rörande dessa verksamheter. 
Deras sammantagna verksamhet bedrivs dock ytterst av den ideella föreningen med samma 
namn, på eget uppdrag. Nacka ska inte kräva att att Boo Folkets Hus på startsidan till sin 
webbplats anger att "Boo Folkets Hus drivs PÅ UPPDRAG AV NACKA KOMMUN". 
Det är varken sanningsenligt eller ett rimligt krav att ställa. 

Därför yrkar Vänsterpartiet… 

-  att följande mening stryks från sid 6 i driftsavtalet, under rubriken "Kommunikation 
och marknadsföring": På Boo Folkets Hus webbplats/startsidan ska det stå följande: Boo 
Folkets Hus drivs PÅ UPPDRAG AV NACKA KOMMUN.” 

Åsa Marnell lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet de gröna skulle vilja att det finns en möjlighet för parterna att omförhandla 
driftsavtalet under 2023. Nu fattas beslut om ett flerårigt avtal precis innan de nya lokalerna 
tas i drift. Därutöver skulle MP gärna vilja se en höjning av ersättningen, eftersom lokalerna 
är mer ändamålsenliga än vad de var före branden. Nu har vi snart lokaler med högre 
kvalitet, som är mer yteffektiva och som har en bättre teknik. 
 
Miljöpartiet tycker också att det är viktigt med kultursatsningar som är särskilt riktade till 
äldre. Därför vill vi att Boo Folkets Hus ska ha seniorerna som ytterligare en prioriterad 
målgrupp utöver barn och unga och funktionsvarierade.” 
 
Päivi Dahlin lät anteckna följande för Nackalistan: 
”Nackalistan är positiva till att kommunen går in med ett borgensåtagande för Boo folkets 
hus. Boo folkets hus är ett nav inte bara för kulturen i Boo utan också för det förebyggande 
arbetet med ungdomar och för att hålla Boo och Orminge som en trygg och säker del av 
kommunen. Nackalistan vill att kommunen tar kontakt med Boo folkets hus för att se 
vilket ytterligare stöd som kan behövas för att man ska kunna ha kvar rådighet över sin 
fastighet. Vi tycker det behöver utredas om kommunen under en begränsad tid kan bli 
delägare i fastigheten och på så sätt tillse att verksamheten kan tryggas på längre sikt.” 
 
- - - - - 
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§ 46 KUN 2022-00101 

Reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga 
kulturlokaler, tertial 2  
Kulturnämnden 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beviljar en investeringsram om 4,5 miljoner kronor för projektet 
Reinvesteringspott KUN 2023 – 2025. 

Ärendet 
Verksamhetsinventarier och utrustning är en viktig förutsättning för att kulturlokaler ska vara 
ändamålsenliga för kulturverksamheter. Kostnadsansvaret för inventarier och utrustning 
åligger dock inte fastighetsägaren, utan faller inom kulturnämndens ansvar i egenskap av 
hyresgäst. Således erfordras investeringsmedel för att kunna ombesörja att kulturlokalerna är 
anpassade för den verksamhet som bedrivs. Föreslagen investeringsram om 4,5 mkr är 
fördelade om 1,5 mkr per år under åren 2023, 2024 och 2025. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 30 augusti 2022 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  
 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 47 KUN 2022-00027 

Uppföljning Kulturpeng 2021 

Beslut 
Kulturnämnden noterar information om uppföljning av kulturpeng till protokollet. 
 
Kulturnämnden beslutar att oanvänd kulturpeng för 2021 ska användas under 2022. 
Beslutet gäller bara de verksamheter som har lämnat in redovisningen. 

Ärendet 
Efter halveringen av kulturpeng från hösten 2021 avsätter kulturnämnden varje år 142 
kronor i kulturpeng för alla barn från 3 års ålder till och med skolår 9 som är inskrivna i 
förskola, pedagogisk omsorg och grundskola i Nacka kommun. 
 
I detta ärende redovisas uppföljningen av kulturpengens användning under 2021. 
Redovisningarna visar att pandemieffekten var fortsatt stark under 2021. Samtidigt har 
halveringen påverkat möjligheterna att erbjuda barn och unga kulturaktiviteter i större 
utsträckning. 
 
Redovisningarna är uppdelade i områdena skola, förskola och pedagogisk omsorg för 
enklare uppföljning och översyn. Redovisningssammanställningen visar att skolor och 
förskolor sammanlagt kommer att betala tillbaka ca 1 miljon kronor för oanvänd 
kulturpeng. Verksamheterna medger att coronaeffekten var påtaglig även under 2021, därav 
kunde inte kulturpengen användas i sin helhet. Kulturnämnden fattar beslut om att 
oanvänd kulturpeng för 2021 ska användas under 2022. Detta kommer ge möjlighet för 
barn och unga att ta del av flera kulturaktiviteter. Pengarna kommer också att stimulera 
kulturaktörerna och bidra till återhämtning efter coronaåren. Beslutet gäller bara de 
verksamheter som har lämnat in redovisningen. De 7 verksamheter som inte har lämnat 
någon redovisning ska återlämna hela beloppet samt gå miste om nästkommande 
utbetalning. Sammanlagt handlar det om 127 729 sek. 
 
En undersökning av skolpengens användning för kulturaktiviteter har också genomförts 
genom enkätsvaren. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2022 
Bilaga 1 Redovisning kulturpeng skola 
Bilaga 2 Redovisning kulturpeng skola med beräkning av återbetalning 
Bilaga 3 Redovisning förskola/pedagogisk omsorg 
Bilaga 4 Redovisning förskola/pedagogisk omsorg med beräkning av återbetalning 
Bilaga 5 Utbetald kulturpeng 2021 
Bilaga 6 Riktlinjer Kulturpeng 
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Beslutsgång 
Ordföranden fann att kulturnämnden beslutade enligt enhetens förslag.  

Protokollsanteckning 
Åsa Marnell lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet noterar att vårt förslag som vi la i samband med årsbokslutet har hörsammats!   
Att förskolor och skolor inte behöver återbetala outnyttjade pengar inom ramen för 
kulturpengen. Att de nu får ha kvar sina kulturpengar med uppmaningen att använda dem! 
Det här gagnar både barnen och kulturbranschen som behöver en rejäl återstart. Vinna-
vinna koncept helt enkelt! 
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
”Socialdemokraterna i Nacka välkomnar det här beslutet. Vi har tidigare lagt samma förslag 
för att återinvestera barnens innestående kulturpeng under pandemin och är nöjda över att 
vårt förslag fått gehör.  
  
Vi socialdemokrater kommer dock inte sluta kämpa för att varenda unge i Nacka får 
möjlighet att få kontakt med professionell kultur under sin utbildning. Idag finns 
det skolor/förskolor som inte redovisar för kulturpengen vilket innebär att en del 
Nackabarn inte får möjlighet att utöva eller ta till sig kulturupplevelser. Vi värnar för att alla 
skolor ska få lättare och mer medel för att ge barnen kulturupplevelser. Det 
nuvarande systemet är inte vattentätt då barnen inte alltid får ta del av sin kulturpeng (se 
skolor som exempel i tjänsteskrivelsen). Vi återkommer med ett politikerinitiativ som 
bidrar till mindre administration för skolorna samtidigt som vi tillåter en frihet 
för de skolor som har ett brinnande engagemang för kulturupplevelser.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet noterar utan någon som helst tillfredsställelse att enhetens och majoritetens 
förhoppning om att nedskärningen av kulturpengen skulle kunna betraktas som en 
omfördelning av medel till skolpengen, och att kommunens elever därmed inte skulle gå 
miste om kulturupplevelser trots nedskärningen, inte har införlivats - något vi såklart 
förutsåg när den analysen av konsekvenser för barn först presenterades under nämndens 
sammanträde 2020-12-15. En majoritet av de skolor som svarat på fråga 10 anger att 
nedskärningen påverkat verksamheten mycket, och i deras kommentarer uttrycks en 
önskan om att kulturpengen återställs. När det gäller förskola och pedagogisk omsorg är 
förhållandet ungefär detsamma, och kommentarerna uttrycker samma önskan. 

Vi hänvisar till vår tidigare reservation i KUN mot halveringen, och påpekar än en 
gång att kulturpengen handlar om att garantera möjligheter för kommunens barn i 
förskole- och skolålder att komma i kontakt med kulturyttringar som berikar deras liv och 
vidgar deras horisonter, samt ett indirekt stöd till kommunens kulturaktörer. Vi står fast vid 
att halveringen aldrig borde ha genomförts. 

Vidare föreslår vi generellt att enheten tittar på möjligheter att hjälpa pedagogisk 
omsorg, som uttrycker att deras grupper ofta är för små för bokningar av 
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teaterföreställningar och dylikt, med någon form av samordning så att de kan boka besök 
gemensamt och därigenom nå upp till de antal som krävs.” 
 
 
- - - - - 
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§ 48 KUN 2022-00053 

Sammanträdesdagar för kulturnämnden år 2023 

Beslut 
Kulturnämnden antar föreslagna sammanträdesdagar för år 2023 enligt nedan: 
Sammanträdesdatum 2023 (klockan 18.00) 

- Tisdag 21 mars 
- Tisdag 23 maj 
- Tisdag 13 juni 
- Tisdag 19 september 
- Tisdag 17 oktober 
- Tisdag 12 december 

Kultur- och fritidsdirektören uppdras besluta om sammanträdesdatum för februari 2023. 

Sammanfattning 
Av § 2 i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för politiska organisationen i Nacka 
kommun” följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en 
sammanträdesplan senast under september året före. Juridik- och kanslistaben har tagit 
fram ett förslag till kulturnämndens sammanträdesdagar för år 2023. Förslaget är anpassat 
utifrån kommunens övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har även tagits till lov- 
och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 

Juridik- och kanslistabens tjänsteskrivelse daterad 2022-08-24 

Bilaga 1 Berednings- och sammanträdesplan för kulturnämnden år 2023  

Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förslaget med följande ändring: att kultur- och 
fritidsdirektören uppdras besluta om sammanträdesdatum för februari 2023. 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att kulturnämnden beslutade enligt enhetens förslag för samtliga 
sammanträdesdagar förutom den 14 februari 2022 samt att kultur- och fritidsdirektören 
uppdrogs besluta om sammanträdesdatum för februari 2023. 
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§ 49 KUN 2022-00065 

 

Politikerinitiativ – Utred underutnyttjandet av 
avgiftsbefrielse för kulturskoleavgifter i Nacka  
Inkom den 14 juni 2022 av Jan Salomonsson (V) 
 
Beslut  
Kulturnämnden beslutar att ge kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda ärendet 
och återkomma till nämnden med förslag till beslut. 
 
Ärendet 
Vid sammanträde den 14 juni väcktes politikerinitiativet ”Utred underutnyttjandet av 
avgiftsbefrielse i Nacka” av Jan Salomonsson. Nämnden beslutade att ta upp initiativet vid 
kommande sammanträde för beslut om hantering. 
 
Handlingar i ärendet 
KUN § 41 Övriga frågor (politikerinitiativ), 2022-06-14 
Politikerinitiativet 
 
Yrkanden 
Lovisa Emanuelsson (S) och Päivi Dahlin (NL) yrkade bifall till initiativet. 
 
 
Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade att ge kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda ärendet 
och återkomma till nämnden med förslag till beslut. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 50 KUN 2022-00003 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärendet 
- Delegationsbeslut avslag peng direkt, KUN 2022-00078, 2022-09-05 
- Delegationsbeslut ansökan om lilla projektstödet KUN 4, 2022-06-21 
- Beslut om auktorisation inom kundval kulturskola, KUN 2022-00051, 2022-06-10 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2022. 

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade delegationsbesluten till protokollet. 
 
 
- - - - - 
  



 
21 (22) 

 20 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 51 KUN 2022-00004 

Anmälningar 
Inga anmälningar till detta sammanträde. 
 

 
 
- - - - - 
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§ 52 

Övriga frågor 
 
Ulrika Sunesson (M) frågade om de ökade energikostnaderna i landet skulle kunna drabba 
kulturverksamheterna i kommunen. Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius informerade 
och svarade på frågan. 


	§ 42 KUN 2022-00080
	Uppföljning av fastighetsprojekt
	Beslut
	Ärendet
	Beslutsgång

	§ 43 KUN 2021-00101
	Tertialbokslut 2 år 2022 för kulturnämnden
	Beslut
	Sammanfattning
	Bilagor
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 44 KUN 2022-00079
	Mål och Budget 2023-2025 för kulturnämnden
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§ 45 KUN 2022-00048
	Driftsavtal mellan Nacka kommun och Boo Folkets Hus Förening gällande upplåtelse av lokaler
	Beslut
	Sammanfattning
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§ 46 KUN 2022-00101
	Reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga kulturlokaler, tertial 2
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 47 KUN 2022-00027
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning

	§ 48 KUN 2022-00053
	Sammanträdesdagar för kulturnämnden år 2023
	Beslut
	Sammanfattning
	Handlingar i ärendet
	Juridik- och kanslistabens tjänsteskrivelse daterad 2022-08-24
	Bilaga 1 Berednings- och sammanträdesplan för kulturnämnden år 2023
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 49 KUN 2022-00065
	§ 50 KUN 2022-00003
	Delegationsbeslut
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 51 KUN 2022-00004
	Anmälningar
	§ 52
	Övriga frågor

